
GRADNJA KABELSKO SATELITSKEGA RTV SISTEMA V OBČINI CENTER

Čista slika in večji izbor na ekranu
Vodstva KS v občini Center so že obveščena, da bo na pobudo
prizadevnega gradbenega odbora KS Ajdovščina, možna gradnja
kabelsko-satelitskega sistema za sprejem radijskih in TVprogra-
mov na področju celotne občine. Gradbeni odbor, ki je bil v KS
Ajdovščina ustanovljen meseca novembra lani, /e namreč opravil
razgovore s številnimi strokovnjaki in ponudniki potrebne
opreme, proučil pa je tudi dosedanje izkušnje nekaterih gradbe-
nih odborov na drugih področjih.

Ugotovljeno je bilo predvsem
dvoje. Najprej, da na področju na-
še KS ne glede na lokacijo bodoče
sprejemne postaje, ne moremo
doseči kvalitetnegasprejema av-
strijskih TV programov, za katere
je zainteresiranih večje število na-
ših krajanov, hoel Lev in še neka-
tera podjetja. In dalje, da je za
dobro organizacijo gradnje tega
sistema potrebno zagotoviti sode-
lovanje cele vrste različnih stro-
kovnjakov in organizatoijev, ki bi
jih v naši KS težko našli.

Organizacija pa bo morala delo-
vati tudi še po končani gradnji
sistema, zagotavljali njegovo
brezhibno delovanje in po potrebi
tudi dopolnjevati program. Zato
se je pokazala kot najugodnejša

povezava z gradbenim odborom
v KS A. T. Linhart za Bežigra-
dom, ki je že vzpostavil vso po-
trebno organizacijo, ima dva red-
no zaposlena organizatorja, prido-
bil je najsodobnejšo tehnično
opremo s profesionalno sprejem-
no postajo »FUBA 4000« ter pri-
padajočim antenskim sistemom.
Omenjena oprema ima kapaciteto
več tisoč priključkov in bo omo-
gočila zelo kvalitetno posredova-
iye 8 stereo radijskih in do 25 TV
zemeljskih in satelitskih pro-
gramov.

V Ljubljanskem dnevniku 26.
januarja je Marjan Lacič zelo po-
ljudno razložil osnovne pojme
o satelitski in kabelski TV ter ob-
javil podatje o vseh 26 program-
skih katerih sprejem omogoča 14
radiodifuznih satelitov, ki »visijo
nad Evropo«. Priporočam bral-

umevanje pomena gradnje kabel-
sko satelitskega sistema.

Naj ponovim za tov. Lacičem,
da omogoča kabelski sistem iz-
redno kakovosten sprejem radij-
skih in TV signalov (zemeljskih in
satelitskih) za večje število naroč-
nikov-gledalcev. Je najprimernej-
ša tehnična rešitev za velika urba-
na naselja, omogoča pa tudi odda-
janje različnih lokalnih ali alter-
nativnih TV programov, ki bodo
distribuirani samo po kabelskih
sistemih. Zaradi pomembnosti te-
ga medija v bližnji prihodnosti je
zelo priporočljivo, da si interesen-
ti za sprejem satelitskih progra-
mov povsod kjer to omogoča veli-
ka gostota poseljenosti, že na za-
četku zgradijo primerno velik ka-
belski sistem.

Za Bežigradom in v Centru bo-
mo po končani gradnji kabelske-
ga sistema lahko spremljali 7 ste-
reo radijskih programov (Ljublja-
na I, Ljubljana II, Ljubljana III,
Glas Loubljane, Radio Student,
Radio Koper in Avstrija III), dalje
6 zemeljskih TV programov
(Ljubljana I, Ljubljana II, Koper,
Zagreb I, Avstrija I, Avstrija II) in
zaenkrat 7 satelitskih (angleški:
MUSIC TELEVISION EUROPE,
SKY CHANNEL, CABLE NEWS

NETWORK, SUPER CHAN-
NEL:, nemški: SAT I, RTL
PLUS; francoski: TV 5 EURO-
PE). Predvidoma bo kmalu mo-
žen sprejem satelitskega radijske-
ga programa SKY MUSIC in s po-
močjo satelita Astra tudi sprejem
italijanskega TV programa RAI
I ali RAIII. Postopno se bo pove-
čevala izbira satelitskih TV pro-
gramov do polne kapacitete siste-
ma. Vendar bo ostal eden od mož-
nih kanalov rezerviran za nadzor
sistema, drugi pa za uvedbo že
prej omenjene »interne televizi-
je«, kar pomeni prenos mestnih,
občinskih in krajevnih TV infor-
macij neposredno na dom, oziro-
nna priključiev na že napovedani
mestni TV program.

Gradnja kabelskega sistema bo
torej stekla. Vsi interesenti naj se
prijavijo v pisarnah svojih krajev-
nih skupnosti, kjer bodp dobili
podrobno informacijo. Čim več
naročnikov bo, nižja bo cena
gradnje, misliti pa je treba tudi na
kasnejše stroške vzdrževanja. Ko
bo mreža že zgrajena, bo kasnejše
priključevanje posameznikov
bolj zapletena zadeva. Spričo te-
ga, da bo preko omenjenega ka-
belskega sistema možen tudi
sprejem poslovnih informacij
(CABLE NEWS NETWORK) pri-
poročamo gradbenim podobo-
rom v vseh KS, da povabijo k so-
delovanju tudi vsa večja podjetja
in hotele, ki so na njihovem po-
dročju. Ne glede na informacije,
ki jih bo gradbeni odbor stalno
posredoval pododborom v KS,
bomo vse občane obveščali o po-
teku izgradnje kabelskega siste-
ma tudi preko Dogovorov. V. Š.

Predvidoma bo trajalo
gradnja sistema za celotno
področje občine 6 do 8 me-
secev. Ker so potrebno ob-
sežne predpriprave in cela
vrsta podrobnih podatkov
za potrebe izvajalca, mora
vsaka KS TAKOJ ustanovi-
ti svoj gradbeni pododbor
v smislu navodil, ki jih je
odbor KS Ajdovščina že po-
sredoval. Zaradi skokovite
inflacije pa tudi zato, ker še
niso znani vsi podatki o šte-
vilu naročnikov, gostoti
priključkov v vsej občini in
podobno, je bila zaenkrat
določena samo orientacij-
ska cena posameznega prik-
Ijučka, ki naj bi znašala di-
narsko protivrednost 300
DM kar bo mogoče vplačati
v vefc obrokih. Vsak naroč-
nik bo dobil v podpis po-
godbo o sodelovanju pri iz-
gradnji sistema s točno do-
ločenimi obveznostmi obeh
strani, po končani izgradnji
pa obračun stroškov.


